

B

## BIANDA JEAN-PIERRE

Founding President of SAS RÉFLEXES NET



France



© CRÉDIT PHOTO

**Jean-Pierre BIANDA** was born in 1960 in Loum (Cameroon), of Cameroonian parents. Attracted by accounting, the international trade and the labour market economy, he joined the University of Sorbonne Paris I, where he obtained a PhD in Economics and Management in 1989. Aspiring to give an international dimension to his career, the young Cameroonian multiplies his trips to Washington during its years of research as a PhD student. At the same time, his research work, he works as a junior auditor at KPMG-FIDAL, before joining the ranks of the Orgadis group as head of the department.

Under the direction of the CFO (Chief Financial Officer), he leads a team of three people. Together, they set up internal procedures, interco operations, reporting, the supervision of the balance sheets of the companies included in the scope of consolidation, as well as consolidation as such. In 1991, Jean-Pierre spent some time at the financial management of the American subsidiary TNT Worldwide.

His mastery of Anglo-Saxon accounting and reporting at the international level has made the difference. This experience will comfort him in his irresistible desire to create his own company. He created C2A INFO+, specialised in engineering computer science. His good address book allows him to create an industrial cleaning company at the same time, ENISA, which will specialise in dangerous cleaning products. Visionary, he felt the tide

turning in favour of new technologies. Thus C2A INFO+ then takes the digital turn. The growth is on track, many companies are confident to the C2A INFO+ teams. Serial entrepreneur, he starts to realise many projects on the African continent. 2016 is particularly marked by the creation in Côte d'Ivoire of the company "NTECH SARL", a specialised start-up company in digital and IT services oriented around the "green IT", as well as the latest generation of technological products. CAS INTERNATIONAL, a company created two years ago in Abidjan, specialising in solar and hybrid energies, is continuing its development by direct recruitment of more than 20 Ivorians. In addition to donations regularly offered to schools, Jean Pierre is considering a charity action in favour of Loum, his native village. This involves the construction and equipment of a small surgical unit within the hospital in this impoverished village. 🌱

**2016** - Creation in Côte d'Ivoire, of "NTECH SARL", specialised start-ups in the digital world.  
**2014** Creation of "CAS INTERNATIONAL"  
**1991** - He occupies the position of Chief Financial Officer of the subsidiary American of TNT Worldwide  
**1991** - He founded C2A INFO+

B

## BIANDA JEAN-PIERRE

Président fondateur de la SAS RÉFLEXES NET



France



© CRÉDIT PHOTO

**Jean-Pierre BIANDA** est né en 1960 à Loum (Cameroun), de parents camerounais. Attiré par la comptabilité, le commerce international et l'économie du marché du travail, il rejoint l'Université de Sorbonne Paris I, où il obtient un Doctorat d'Economie-Gestion en 1989. Aspirant à donner une dimension internationale à son parcours, le jeune Camerounais multiplie les voyages à Washington pendant ses années de recherches en tant que doctorant. En parallèle à ses travaux de recherche, il travaille comme auditeur junior au cabinet KPMG-FIDAL, avant de grossir les rangs du groupe Orgadis en qualité de chef de service. Sous la direction du directeur financier, il prend la tête d'une équipe de trois personnes. Ensemble, ils mettent en place des procédures internes, des opérations interco, le reporting, la supervision des bilans des sociétés comprises dans le périmètre de consolidation, ainsi que la consolidation proprement dite. Jean-Pierre occupe un temps en 1991 la direction financière de la filiale américaine TNT Worldwide. Sa maîtrise de la comptabilité anglo-saxonne et du reporting à l'international ont fait la différence. Cette expérience va le conforter dans son irrésistible envie de créer sa propre entreprise. Il crée C2A INFO+, spécialisée dans l'ingénierie informatique. Son bon carnet d'adresses lui permet de créer dans la foulée une société de nettoyage industriel, ENISA qui se spécialisera dans le nettoyage des produits dangereux. Visionnaire, il a

**2016** - Création en Côte d'Ivoire, de "NTECH SARL", start-up spécialisée dans le numérique.  
**2014** Création de "CAS INTERNATIONAL"  
**1991** - Il occupe le poste de directeur financier de la filiale américaine de TNT Worldwide  
**1991** - Il fonde C2A INFO+

senti le vent tourner en faveur des nouvelles technologies. Ainsi C2A INFO+ prend alors le virage numérique. La croissance est au rendez-vous, nombreuses sont les entreprises à faire confiance aux équipes de C2A INFO+. Serial entrepreneur, il se lance dans la réalisation de nombreux projets sur le continent africain. 2016 est particulièrement marquée par la création en Côte d'Ivoire, de la société "NTECH SARL", start-up spécialisée dans le numérique et les prestations informatiques orientées autour de la "green IT", ainsi que des produits technologiques de dernières générations.

La société CAS INTERNATIONAL, créée il y a 2 ans à Abidjan, spécialisée dans les énergies solaires et hybrides, poursuit son développement par le recrutement direct de plus de 20 ivoiriens. Outre des dons régulièrement offerts aux écoles, Jean Pierre mène une réflexion en vue d'une action caritative en faveur de Loum, son village natal. Il s'agit de la construction et l'équipement d'une petite unité de chirurgie au sein de l'hôpital de ce village démuné. 🌱